

Dr George Agyekum Donkor

Président et Président du Conseil d'administration, Banque d'Investissement et de Développement de la CEDEAO (BIDC)

Version française

BIOGRAPHIE

Le Dr George Agyekum Donkor est Président et Président du Conseil d'administration de la Banque d'Investissement et de Développement de la CEDEAO. Juriste et banquier du développement de formation, il compte plus de trente années de carrière. Il a notamment exercé les fonctions de Vice-président chargé des Finances et des Services corporatifs pendant sept ans, ainsi que celles de Chef de la Division juridique et Conformité pendant quatre ans.

Sous sa direction, la BIDC a franchi des étapes majeures. L'institution a obtenu une amélioration de ses notations de crédit par Moody's et Fitch, l'accréditation du Fonds vert pour le climat, et elle est devenue la première institution financière à inscrire une obligation verte, sociale et durable à la Bourse régionale des valeurs mobilières (BRVM). La Banque a également reçu de nombreux prix, dont Institution financière de l'année 2024 aux Africa Sustainability Awards, la distinction de Conformité exemplaire dans l'autoévaluation PSGRS et une note A pour 2024 de l'Association des institutions africaines de financement du développement, ainsi que l'Opération la plus innovante de l'année aux BRVM Awards 2025.

Le Dr Donkor est titulaire de plusieurs diplômes. Il détient un Doctorate in Business Administration et un Master's in Applied Business Research de la Swiss Business School, un PhD en marketing de la Commonwealth Open University, un Executive MBA en marketing et un LLB de l'Université du Ghana, ainsi qu'un certificat de droit de la Ghana School of Law.

Il siège à plusieurs conseils d'administration de premier plan, notamment Ecobank Transnational Incorporated, ASKY Airlines et WAICA Re-Insurance. Il est aussi membre du Conseil de l'Université du Ghana et enseignant associé à l'University for Development Studies. Le Dr Donkor est Président d'honneur du Global Network for Export-Import Banks and Development Finance Institutions et Chancelier de la Noble International Business School University.

Il a reçu de nombreuses distinctions dont le Development Champion Award 2023 du Rebranding Africa Forum, le titre de CEO of the Year Africa 2023 lors des Ghana CEO Vision and Awards, le Prix de la Fondation 2022 du Forum de Crans Montana et le Ghana Innovation Leadership Award 2019. À trois reprises, il a figuré parmi les 100 Personnalités qui transforment l'Afrique selon Financial Afrik. Il intervient régulièrement sur la scène internationale en tant que conférencier et expert.

Dr. George Agyekum Donkor

President and Chairman of the Board, ECOWAS Bank for Investment and Development (EBID)

English version

PROFILE

Dr. George Agyekum Donkor is the President and Chairman of the Board of Directors of the ECOWAS Bank for Investment and Development (EBID). A lawyer and development banker by training, Dr. Donkor has a distinguished career spanning over three decades, including serving as EBID's Vice-President of Finance and Corporate Services for seven years and Head of Legal Division and Compliance for four years.

Under his leadership, EBID has achieved major milestones such as upgraded credit ratings by Moody's and Fitch, Green Climate Fund Accreditation, and becoming the first financial institution to list a Green, Social and Sustainable Bond on the BRVM Regional Stock Exchange. The Bank has also won numerous awards, including Financial Institution of the Year 2024 at the Africa Sustainability Awards, Exemplary Compliance in PSGRS self-assessment and an A Rating for 2024 from the Association of African Development Finance Institutions (AADFI), and Most Innovative Operation of the Year at the 2025 BRVM Awards.

Dr. Donkor holds multiple academic qualifications, namely a Doctorate in Business Administration (DBA) and a Master's in Applied Business Research from Swiss Business School, a PhD in Marketing from the Commonwealth Open University, an Executive MBA in Marketing and an LLB from the University of Ghana, and a certificate of law from the Ghana School of Law.

He serves on several high-profile boards, including Ecobank Transnational Incorporated (ETI), ASKY Airlines, and WAICA Re-Insurance. He is also a Council Member of the University of Ghana and an adjunct lecturer at the University for Development Studies (UDS). Dr. Donkor is the Honorary President of the Global Network for Export-Import Banks and Development Finance Institutions (G-NEXID) and Chancellor of the Noble International Business School (NiBS) University.

He has received several accolades such as the 2023 Development Champion Award from the Rebranding Africa Forum, 2023 CEO of the Year Africa from the Ghana CEO Vision and Awards, the 2022 Prix de la Fondation from the Crans Montana Forum, and the 2019 Ghana Innovation Leadership Award. He has been listed three times among the 100 Personalities Transforming Africa by Financial Afrik and is an active international speaker and resource person.